
REFERAT 
   

 

 

18. april 2024 

 

Furesø Kommune 

Center for Sundhed og 

Seniorliv 

 

CSS Ressourceteam for 

drift og administration 

Stiager 2 

3500 Værløse 

Tlf.: 7235 4000 

 

Kontaktperson: 

Karina Meyer 

E-mail: kpm@furesoe.dk 

Dir. tlf.: 72 16 47 19 

 

Åbningstider: 

Mandag-fredag kl. 10-14 

Torsdag dog kl. 10-17 

 

furesoe.dk 

  

Forum: Seniorrådet 

Tid: Mandag den 8. april 2024 kl. 09.30 

Sted: Rådhuset, Bryllupssalen 

Deltagere: Hans Holm, Judith Skriver, Solveig Bisgaard,  

Jens Rikardt Andersen, Helge Larsen, Arne Rask (afbud),  

Birte Jakobsen, Marianne Kirchhoff (afbud), Inge Storm  

 
Dagsorden 

 
1. Velkomst ved formanden 

Hans bød velkommen. 
 

2. Prisindhentning af Ortoser – høring af Seniorrådet (hvis det er 
klar) 
Udsat. 
 

 
3. Godkendelse og prioritering af dagsordenen 

Godkendt. 
 
 

4. Meddelelser fra Formanden, næstformanden/medlemmerne 

Judith og Hans har været t il møde med borgmesteren og Lars 

Carstensen. Der var ikke så meget respons på Seniorrådets nota-

ter og responsum om plejehjem. Der afholdes et nyt møde i slut-

ningen af april. Hvor Jens og Marianne også skal deltage. 

 

Når Køkkenet på Lillevang skal konkurrenceudsættes, er det vig-

tigt, at Seniorrådet involveres ift. kriterier for udvælgelse af leve-

randør. Seniorrådet ønsker at blive inddraget i processen omkring 

udbud af madservice til plejehjemsbeboere. 

 

Inge fortalte, at hun som formand for bestyrelsen på Lillevang var 

med i ansættelsesforløbet af ny leder til Syrenhaven. Det var et 

rigtig godt og professionelt forløb. 

 

I forbindelse med klyngesamarbejdet er Jens indstillet til at deltage 

i det faglige niveau. Det faglige niveau beslutter sig på næste 

møde. 

 

Jens fortalte, at Furesø, Lyngby, Gentofte og Rudersdal topper 

med dødelighed efter hoftebrud. Det må være noget strukturelt. 
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5. Udvalgsformand Lars Carstensen deltager fra kl. 10.00 og  

giver en status på budgetprocessen 2025- 2026 

 
        Lars Carstensen gennemgik tids- og procesplanen for budget  
            2025-2026. Planen er vedlagt som bilag. 
        Kommunens budgetrammer er pressede, da kommunerne samlet  
             set ikke må overskride dem. De fleste kommuners budgetrammer  

       er pressede. Lars gennemgik overskrifterne på budgetforslagene. 
 
 

6. Plan for det første arbejde med pårørendeundersøgelsen 

- kommunikationssporet 
Drøftelse af henvendelse fra forvaltningen. Materialet vedlagt som 
Bilag. 
 
Der er udarbejdet en indflytningspjece. Seniorrådet undrede sig  
over, at forvaltningen ikke lærer af de andre kommuner, i stedet for  
at bruge så lang tid. 

 
 

7. Helle Winther Dahl deltager og orienterer om aktuelle sager 
mv. 

 
Helle orienterede om sagen på udvalgsmødet om visitationskrite- 
rier for Rehabiliteringscentret. Kvaliteten på Rehabiliteringscentret  
er ikke optimal. Der er flow i personalet. Nogle borgere oplever, at  
det er spild af tid. Det foreslås derfor, at kriteriet for at få bevilget  
en plads er, at borgeren har genoptræningspotentiale. Derudover  
vil borgere, der ikke kan plejes med punktbesøg, samt borgere der  
er terminale og ikke ønsker at dø i eget hjem, kunne få en plads  
på Rehabiliteringscentret. Opholdet vil fortsat bevilges ud fra en  
konkret og individuel vurdering, så kriterierne er vejledende. 
 
Vi har allerede erfaring med at passe borgere uden genoptræ- 
ningspotentiale i eget hjem med ekstra hjemmehjælp og ekstra  
sygepleje. 
 
Jens sagde, at med de kriterier bliver der lukket andre målgrupper  
ind udover dem, der har genoptræningspotentiale. Helle er enig,  
men realiteten er, at vi ikke har nogen pladser målrettet disse  
grupper, og der skal ikke være borgere, der falder mellem to stole. 
 
Solveig kunne ønske sig, at kriterierne er mere stringente. Borgere  
til fare for sig selv og palliative borgere skal placeres et andet  
sted. Hans var enig. Rehabiliteringscentret skal levere en intensiv  
rehabiliteringsindsats. 
 
Helle vil tage det med til udvalget. 
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Handleplan for fastholdelse af seniorer i ældreplejen er også et  
punkt på dagsordenen. Der anbefales systematiske, strukturerede  
MUS-samtaler, hvor man taler om fastholdelse, det kan fx være  
andre funktioner. Seniorrådet er enig i, at der skal gøres noget for  
seniorerne i ældreomsorgen. 
 
Projektet med skærmbesøg er p.t. sat på pause pga.  
tilsynsbesøgene. 
 
Der er konstateret vandskade i en af de nye boliger på Lillevang. 
Borgeren kunne derfor ikke flytte ind. 
Helle har bedt om en redegørelse fra projektlederen. 
 

 
8. Drøftelse af dagsorden til dialogmødet med ÆSU 

Dagsorden vedlagt som bilag. 
 
Dagsordenen blev drøftet. 

 
9. Høringssvar 

Der afgives høringssvar til sagen om Visitationskriterier for Reha-

biliteringscentret. 

 

10. Seniorrådets økonomi  
v/Birte         
      
Der var ingen bemærkninger til rådets økonomi. 
 
 

11. Kommende punkter  

• Velfærdsteknologi – tilbagemelding/status på skærmbesøg (efter-
året) – status, hvor er kommunen. 

• Moviaaftaler, Lillevang – udsættes til mere relevant tidspunkt. 

• Primær forebyggelse. 

• Plejehjemssituationen. 
 
 

12. Synlighed 
Ingen bemærkninger. 

 
13. Lukket punkt 

 
 

14. Eventuelt 

Der er konstateret vandskade på en af de nye boliger på Lillevang.  

Næste Seniorrådsmøde er den 3. maj kl. 10-13. 


